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Zápisnica 

zo zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante 

konaného dňa 18. 04. 2016 
 

Prítomní:  
Predseda komisie:  Mgr. Peter Kolek 

Členovia komisie:  PaedDr. Peter Černý, Mgr. Ján Kolek, Mgr. Ladislav Maťašovský, 

 Rudolf Mézes, Zsolt Takáč 

Ospravedlnená: Janette Vargová 

Ďalej boli prítomní: 

Hostia:                      Mgr. Lívia Gešková-vedúca oddelenia spoločenských služieb MsÚ 

Zapisovateľka komisie:  Eva Poláková 
 

V úvode zasadnutia pán Takáč Zsolt oznámil, že oficiálne sťahuje svoju abdikáciu a naďalej 

má záujem pracovať ako člen Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ, oznámenie 

zašle aj písomne predsedovi komisie. 

Predseda komisie Mgr. Peter Kolek privítal všetkých prítomných na zasadnutí komisie,  

oboznámil ich s programom zasadnutia, ktorý prítomní členovia jednomyseľne schválili. 
 

Program:  
1) Informácia o príprave celomestských osláv 1. mája. 

2) Priebežná informácia o príprave XXXII. ročníka Galantských trhov. 

3) Rôzne. 
 

1) Informácia o príprave celomestských osláv 1. mája: 

Členovia komisie okrem materiálu zaslaného spolu s pozvánkou obdržali na zasadnutí 

zápisnicu zo zasadnutia prípravného výboru  k zabezpečeniu úloh spojených s prípravou osláv 

1. mája, ktoré sa uskutočnilo 6. 4. 2016 v MsKS. 

Mgr. Kolek J.- oboznámil prítomných so scenárom osláv: 

- 29. 4. 2016 sa od 17.00 hod. uskutoční na Mierovom námestí pred MsÚ tradičné stavanie 

májového stromu spojené s kult. programom-vystúpením žiakov ZŠ, ZUŠ a CVČ. 

- 30. 4. 2016 sa od 15.00 hod do 02.00 hod. na nádvorí NK v mestskom parku uskutoční 

ľudová veselica a diskotéka. O 15.00 hod bude otvorenie Regionálnej výstavy vín, ktorú 

zabezpečuje OV SZZ. 

- 1. 5. 2016 sa od 12.00 hod. do 19.00 hod. uskutočnia na nádvorí NK oslavy 1.mája s 

kultúrnym programom-vystúpenia súborov ZUČ  pri MsKS, program CVČ Spektrum, 

prehliadka folklórnych súborov a na záver sa predstaví novozaložený Dychový orchester 

mesta Galanta. 

Na záver uviedol, že je zabezpečený aj stánkový predaj s občerstvením, budúci týždeň sa 

zabezpečí postavenie pódia na nádvorí NK, časť hľadiska bude zakrytá. 

Mgr. Kolek P.- uviedol, že nádvorie a okolie je t. č. rozkopané, opýtal sa p.Takáča, v akom 

stave to bude do 1. 5. 2016? 

p. Takáč - oznámil,  že dnes sa konalo stretnutie s dodávateľom stavby, nastal menší sklz 

kvôli archeologickému výskumu, ale do konca týždňa by mali byť rozkopávky zakryté tak, 

aby bol možný vstup na nádvorie aj z parku, do konca mája prebehne zatrávnenie. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Informáciu 

o príprave celomestských osláv 1. mája“, materiál berie na vedomie  bez pripomienok.   

 

2) Priebežná informácia o príprave XXXII. ročníka Galantských trhov: 

Mgr. Kolek P. - oboznámil prítomných, že MsZ schválilo na marcovom zasadnutí 

komplexný materiál  prípravy XXXII. ročníka GT aj so spoplatnením kultúrnych programov 

v amfiteátri. Poslanci MsZ odsúhlasili vydláždenie priestoru amfiteátra od vstupnej brány po 
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koliby, čo bude určite prínosom pre skultúrnenie tohto priestoru. Ďalej uviedol, že program 

GT bol rozšírený o pivný festival a dobové scény. 

p. Takáč - uviedol, že teraz je dôležité začať prípravy na vydláždenie zámkovou dlažbou, 

potom treba pripraviť komplexný materiál na vybudovanie parkoviska pred amfiteátrom.  

Treba vstúpiť do rokovania s p. Tószegim o prípadnej spoluúčasti, keďže tu bežne parkujú 

návštevníci Areálu zdravia, vo vnútri je síce parkovisko, ale všetci sa tam nezmestia. Zároveň 

navrhol spoplatnenie tohto parkoviska po jeho úprave. 

Mgr. Kolek J. - podotkol, že správcom tohto parkoviska sú TsMG. Parkovisko je v zlom 

stave, sú tam veľké jamy, keď chceme spojazdniť kino v amfiteátri, bude potrebné vykonať 

aspoň minimálne úpravy. 

PaedDr. Černý - je toho názoru, že parkovisko treba urobiť v každom prípade, aj 

v nadväznosti na úpravy vo vnútri areálu amfiteátra, jednoznačne je za jeho spoplatnenie. 

Mgr. Maťašovský - oznámil, že 2-3 roky späť bola takáto aktivita plánovaná, parkovisko sa 

malo vyasfaltovať, nebolo to také jednoduché, nakoľko sa to ukázalo finančne náročné-

vypracovanie projektovej dokumentácie, zabezpečenie vpustí do kanalizácie a pod., nakoniec 

neprišlo k realizácii z dôvodu nedostatku fin. prostriedkov. 

p. Takáč - problém je aj v tom, že drobný kameň, ktorým je vysypaná plocha parkoviska sa 

pri dažďoch zmýva do kanalizácie a je týmito kameňmi preplnená. 

Predseda komisie navrhol prizvať na ďalšie zasadnutie komisie riaditeľa TsMG pána Zelinku, 

viceprimátor mesta p.Takáč prejavil ochotu na nasledujúcom zasadnutí MsZ v rámci 

interpelácie tento problém parkoviska predniesť. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Priebežnú 

informáciu o príprave XXXII. ročníka Galantských trhov“  a v súvislosti s prípravou 

GT a riešením otázky vydláždenia lokality amfiteátra d e l e g u j e  člena komisie-

viceprimátora mesta p.Takáča Zsolta na najbližšom zasadnutí MsZ otvoriť otázku 

parkoviska pred amfiteátrom. 

 

3) Rôzne: 

A/  

Mgr. Kolek P. - podal informáciu, že vo štvrtok sa zúčastnil obhajoby projektu digitalizácie 

amfiteátra pred 5-člennou komisiou, ktorá bude rozhodovať o pridelení dotácie 

z audiovizuálneho fondu a jej výške. Vyjadrenie komisie k príprave projektu bolo veľmi 

kladné, výsledné stanovisko nám oznámia do 14. 5. 2016. 

B/ 

PaedDr. Černý - uviedol, že pri družobných stykoch gymnázia s talianskym mestom Fano 

nadviazali kontakt na zberateľa historických artefaktov-medirytín, medzi ktorými sa 

nachádzajú originály aj o Galante a Esterházyovcoch. Zberateľ  by bol ochotný svoju zbierku  

zapožičať, opýtal sa, či by bolo možné pri príležitosti GT usporiadať v severnom krídle NK 

takúto výstavu? 

Mgr. Kolek P. – preverí túto možnosť s výtvarníkmi Artexu, ktorí tu majú v tom čase 

naplánovanú výstavu, či by  nechceli vystavovať priamo v neogotickom kaštieli. 

p.Takáč – uviedol, že pripravuje v NK jednu miestnosť, kde by sa takéto výstavy dali urobiť, 

necháva to na zváženie. 

C/ 

Mgr. Kolek J. – informoval, že v r. 2017 je 780. výročie prvej písomnej zmienky o meste 

Galanta, pri tejto príležitosti ho navštívil pán Juraj Pekarovič s návrhom vyhotovenia 

Kalendára dobových pohľadníc o Galante z jeho zbierky pohľadníc. Bolo by dobré sa na toto 

významné výročie pripraviť, aby sa celý rok niesol v tomto znamení, iniciovať zostavenie 

tímu, ktorý navrhne počas roka realizáciu jednotlivých podujatí. Ďalej uviedol, že budúci rok 

MsKS oslávi 50. výročie vzniku a bude aj 25. výročie od znovuotvorenia Renesančného 

kaštieľa. 
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Predseda komisie Mgr. Kolek P. - poďakoval sa za informáciu a oznámil, že aj za ním bol 

pán Pekarovič s návrhom vydania Kalendára... v počte 500 ks, odporučil jeho vydanie. 

Zároveň uviedol, že berie na seba iniciovanie spoločného stretnutia členov komisie, zástupcov 

mesta a zástupcov kult. inštitúcií v záujme stanovenia koncepcie k 780. výročiu prvej 

písomnej zmienky o meste Galanta. 

PaedDr. Černý – navrhol Kalendár...vydať vo väčšom počte a dať ho aj do predaja.  

p. Mézes – upozornil, že budúci rok sa nesie v znamení okrúhleho 50. výročia úmrtia Zoltána 

Kodálya a 135. výr. jeho narodenia. Csemadok pripravuje 22.1.2017 celoslovenské oslavy 

dňa maďarskej kultúry v znamení Z. Kodálya a 15.-17.12.2017 –VII. ročník medzinárodného 

stretnutia spevokolov nesúcich meno Z. Kodálya. Zhodou okolností sa 26.-28.5.2017 konajú 

XVII. Kodályove dni, ktoré sa usporadúvajú každé tri roky. Navrhol porozmýšľať aj o vydaní 

stolového kalendára na r.2017, keďže je tých výročí budúci rok veľa. 

p. Takáč -uviedol, že z pohľadu budúceho roka vzniká unikátny priestor v NK-prehliadka 

južnej veže „Galanta špirálou storočí“ – tieto priestory by sa tiež mohli využiť na stále 

výstavy – od marca do septembra, zaujímavé by to bolo aj pre turistov. 

Uznesenia komisie: 

- Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala návrh 

vydania Kalendára dobových pohľadníc o meste Galanta na rok 2017 pri 

príležitosti 780. výročia prvej písomnej zmienky o Galante a odporúča takýto 

materiál vydať a v záujme toho odporúča vedúcej oddelenia spoločenských 

služieb MsÚ Mgr. Lívii Geškovej vstúpiť do rokovania s pánom Pekarovičom. 
 

- Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante poveruje predsedu 

komisie Mgr. Petra Koleka zvolaním koordinačného stretnutia k 780. výročiu 

prvej písomnej zmienky o Galante, kde budú prerokované aj všetky významné 

výročia v r.2017. 

D/ 

Mgr. Gešková - vedúca OSS MsÚ informovala prítomných, že riaditeľka Domu Matice slov. 

Bc. Zlatica Gažová požiadala minulý rok mesto o vypracovanie darovacej zmluvy na bustu 

Karola Duchoňa (v súvislosti s uznesením MsZ, ktoré prijalo tento dar DMS). Zmluva bola 

právnym oddelením vypracovaná a 18.12.2015 preposlaná  p. Gažovej, ktorá ju zaslala na 

posúdenie ústrednému orgánu MS do Martina. Odpoveď od p. Gažovej sme obdržali dňa  

7. 4. 2016 v znení: 

Matica slovenská Martin sa vyjadrila k zmluve tak, že “podľa zákona č.176/2004 § 7 ods.1) 

nie sme oprávnení darovať nehnuteľnú vec – potom by som odporučil postup podľa § 8 ods.4) 

zákona č. 176/2004 – zmeniť formu z darovacej zmluvy na zmluvu o výpožičke.“ 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie uvedenú informáciu 

na vedomie. 
 

 

Termín ďalšieho zasadnutia komisie  je v stredu 18. 5. 2016 o 14.00 hod., bude ešte spresnený 

pozvánkami.  

 

 

        Mgr. Peter Kolek v. r. 

                      predseda komisie 
 

 

V Galante dňa  19. 04. 2016      

Zapísala: Eva Poláková 


